

الدورة الـ206

للمجلس الحاكم



الاتحاد البرلماني الدولي
من أجل الديمقراطية، من أجل الجميع.

(دورة افتراضية استثنائية) 01 – 04 تشرين الثاني/نوفمبر 2020

01 أيلول/سبتمبر 2020

المجلس الحاكم

انتخاب رئيس

للاتحاد البرلماني الدولي

(المادة 19 من النظام الأساسي، والقاعدة 6، و7، و8 من لائحة المجلس الحاكم)

ترشيح

السيد أكمل سيدوف (أوزبكستان)

في 1 أيلول/سبتمبر 2020، تلقى الأمين العام مراسلة من رئيس المجلس التشريعي للمجلس الأعلى، ورئيسة مجلس الشيوخ للمجلس الأعلى لجمهورية أوزبكستان، من أجل تقديم ترشيح السيد أكمل سيدوف لمنصب رئيس الاتحاد البرلماني الدولي، الذي ينبغي ملؤه في الدورة الـ206 للمجلس الحاكم. ويرد نص المراسلة، وكذلك، السيرة الذاتية، والرسالة التمهيدية للسيد أ. سيدوف في الملحق الأول، والثاني، والثالث.



الملحق الأول

الأصل: انجليزي

مراسلة موجهة إلى الأمين العام من قبل رئيس المجلس التشريعي للمجلس الأعلى، ورئيسة مجلس الشيوخ للمجلس الأعلى لجمهورية أوزبكستان

طشقند، 30 آب/أغسطس 2020

حضرة الأمين العام،

يشرفنا، نحن الموقعون، التواصل معكم بشأن الانتخابات الرئاسية القادمة للاتحاد البرلماني الدولي، منتدى البرلمان الأقدم، والأكبر.

ومثلما يقف العالم في مواجهة جائحة كوفيد-19، يقف الاتحاد البرلماني الدولي على أهبة الاستعداد ليقوده رئيس ماهر، ومفاوض متمرس. يعتبر الوقت، والظروف الأنسب للدعوة إلى قيادة جديدة ضمن المنظمة. نرى أن أكمل سيدوف هو المرشح الأكثر كفاءة لتوجيه الاتحاد البرلماني الدولي إلى نجاحات جديدة في تاريخ التعاون البرلماني لمصلحة الشعب، والكوكب.

ونرحب بأولوية الاتحاد البرلماني الدولي المتمثلة بالتناوب المنتظم بين مختلف المجموعات الجيوسياسية، ويحدونا الأمل أن الدكتور سيدوف سيشرفه الحصول على دعم زملائه البرلمانيين لانتخابه كأول رئيس للاتحاد البرلماني الدولي على الإطلاق من مجموعة أوراسيا.

أكاديمي، وباحث قانوني، وموظف مدني، وسياسي ذو مكانة دولية، ومناصر لحقوق الإنسان، ومثال للشباب، ومدافع عن حقوق النساء - لطالما كان الدكتور سيدوف في صدارة التغيير للجموع، والأقليات لأكثر من ثلاثة عقود. بما أن الدكتور سيدوف حصل على المؤهلات الأكاديمية من المؤسسات الأكاديمية المرموقة المتاحة في ذلك الوقت، دفع التحول إلى الأنظمة القانونية الرئيسية في العالم مع التركيز على الأبحاث العلمية، في النصف الثاني من الثمانينات، الذي أفضى إلى أطروحته للدكتوراه حول القانون المقارن الحديث.



حتى اليوم، بما أن الدكتور سيدوف يشغل مناصب القيادة، والمسؤولية، والسلطة، لم يهمل يوماً الأوساط الأكاديمية، ومعاهد الأبحاث، وساهم في أكثر من 300 منشور في أربع لغات للأوساط الأكاديمية، بما فيها المنظمات البرلمانية الدولية في العالم: الكتيب الإرشادي (2004)، والبرلمانات الوطنية في العالم: دليل موسوعي (2005)، والمعجم البرلماني (2007). يشارك البروفيسور سيدوف بفعالية في ترجمة الكتيبات الإرشادية المتعلقة بحقوق الإنسان للاتحاد البرلماني الدولي إلى اللغة الأوزبكية.

ويشارك الدكتور سيدوف مشاركة فعالة في إنشاء أسس النظام التشريعي الوطني. كان عضواً في اللجنة الدستورية لجمهورية أوزبكستان، إحدى المبادرين، وواضعي التشريعات المتعلقة بالانتخابات، وقضايا حقوق الإنسان، ومؤسسات المجتمع المدني. ينوي الدكتور سيدوف على الاعتماد على خبرته في القانون، والسياسية، وحقوق الإنسان، والعلاقات الدولية، وعلى خبرته في العمل في برلمان أوزبكستان لست دورات.

ويؤدي الدكتور أكمل سيدوف دوراً بارزاً في الوفود إلى مجلس حقوق الإنسان التابع للأمم المتحدة، وهيئات معاهدات الأمم المتحدة. بالإضافة إلى ذلك، يبذل الدكتور سيدوف جميع الجهود اللازمة لتعزيز الرقابة البرلمانية؛ وضمان الشفافية في عمل البرلمان؛ ووضع إطار قانوني للحوار مع المجتمع المدني.

وبرزت الفطنة القيادية لدى الدكتور سيدوف في الوقت نفسه الذي بدأت فيه تكافح أوزبكستان لاستقلالها في نهاية الثمانينات. أصبح رئيس لجنة منظمة الشباب لأوزبكستان في العام 1989، ومنذ ذلك الحين عمل في العديد من المناصب القيادية، من رئيس لكلية الحقوق إلى مؤسس ومدير المركز الوطني لحقوق الإنسان في أوزبكستان. على وجه الخصوص، كان عضواً في لجنة التعاون البرلماني "البرلمان الأوروبي - برلمان أوزبكستان"، ورئيس مجموعات الصداقة البرلمانية "أوزبكستان - بلجيكا"؛ و"أوزبكستان - فرنسا"؛ و"أوزبكستان - اليابان"؛ و"أوزبكستان - تركيا"؛ و"أوزبكستان - كازاخستان". حالياً، إنه عضو في أكاديمية العلوم لأوزبكستان، والنائب الأول لرئيس المجلس التشريعي لبرلمان أوزبكستان، ومدير المركز الوطني لحقوق الإنسان لجمهورية أوزبكستان، ونائب رئيس اللجنة التنفيذية للاتحاد البرلماني الدولي، وعضو في اللجنة الفرعية للتمويل للاتحاد البرلماني الدولي، ونائب رئيس اللجنة الدائمة المستقلة لحقوق الإنسان والتابعة لمنظمة التعاون الإسلامي.



الملحق الأول

يتمتع الدكتور سيدوف، المواطن الصالح، والوالد المخلص، ورب الأسرة، بجميع المؤهلات الشخصية اللازمة ليكون المثال الأعلى. إن طاقته التي لا مثيل لها في النشاط البرلماني، والمسائل الأكاديمية، والمهنية، والشخصية مع مبادئ القيم الإنسانية التي يدافع عنها طوال الوقت، تجعل منه مرشحاً استثنائياً لمنصب رئيس الاتحاد البرلماني الدولي. وفي حال منح الأعضاء الآخرون الثقة له لانتهاز الفرصة في قيادة المنظمة، سيتمكن من دفع المنظمة إلى اتساق أفضل بين المجموعات الجغرافية، وحوار فعال أكثر بين برلمانات العالم، وتعاون بين الاتحاد البرلماني الدولي، والأمم المتحدة، وميثاق الأمم المتحدة وهيئات معاهداتها، ومنظمات دولية أخرى مما سيؤدي إلى انتشار مهمة الاتحاد البرلماني الدولي في أنحاء العالم.

- الملحقان: 1. السيرة الذاتية للسيد أ. سيدوف
2. رؤية السيد أ. سيدوف

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

السيدة تانزيلا نارباييفا
رئيسة مجلس الشيوخ للمجلس الأعلى
لجمهورية أوزبكستان

نوردينجون إيسموالوف
رئيس المجلس التشريعي للمجلس الأعلى
لجمهورية أوزبكستان



الملحق الثاني
الأصل: انجليزي

السيرة الذاتية



المنصب: سفير، وپروفیسور، وڈكتور

تاريخ الميلاد: 11 تشرين الثاني/أكتوبر 1958

المواطنة: طشقند، أوزبكستان

الجنسية: أوزبكستان

الوضع العائلي: متأهل، ولدان

سيرة ذاتية موجزة

سيدوف أكمل خولماتوفيش

إنه النائب الأول لرئيس المجلس التشريعي لبرلمان أوزبكستان، ونائب رئيس اللجنة التنفيذية للاتحاد البرلماني الدولي، كما أنه موظف عمومي أوزبكي، ورجل قانون، وخبير في القانون البرلماني، والقانون الدولي، والقانون المقارن، وحقوق الإنسان، ومؤلف كتب شهيرة. إنه حالياً عضو كامل العضوية في أكاديمية العلوم لأوزبكستان، ومدير المركز الوطني لحقوق الإنسان، وعضو في اللجنة الفرعية للتمويل للاتحاد البرلماني الدولي، ونائب رئيس اللجنة الدائمة المستقلة لحقوق الإنسان والتابعة لمنظمة التعاون الإسلامي. وهو حاصل على رتبة الدبلوماسية كسفير فوق العادة، ومفوض، بمركز وزير.

المؤهلات العلمية

- 1981: تخرج من جامعة طشقند الرسمية، كلية الحقوق
- 1984: دبلوم الدراسات العليا في القانون المقارن، معهد موسكو للدولة والقانون
- 1990: شهادة الدكتوراه في القانون المقارن، معهد موسكو للدولة والقانون

الخبرة البرلمانية ولدى الاتحاد البرلماني الدولي

- منذ العام 1997: عضو في برلمان أوزبكستان
- 2000-2020: رئيس لجنة المؤسسات الديمقراطية، والمنظمات غير الحكومية، وهيئات المواطنين الذاتية الحكم للمجلس التشريعي لبرلمان أوزبكستان
- 2010-2020: رئيس اللجنة البرلمانية لإدارة أصول الصندوق العام لدعم المنظمات غير الحكومية، ومؤسسات المجتمع المدني الأخرى برعاية برلمان أوزبكستان
- 2007-2015: ترشح مرتان لمنصب رئيس جمهورية أوزبكستان: أول مرة كمرشح مستقل، وثاني مرة كمرشح من الحزب الديمقراطي لأوزبكستان، النهضة الوطنية
- منذ العام 2002: عضو لجنة التعاون البرلمانية "البرلمان الأوروبي-برلمان أوزبكستان" (منذ العام 2020 – رئيس مشارك من الجهة الأوزبكية)
- منذ العام 2010: رئيس مجموعات الصداقة البرلمانية "أوزبكستان-بلجيكا"
- منذ العام 2020: رئيس مجموعات الصداقة البرلمانية "أوزبكستان – فرنسا"؛ و"أوزبكستان – اليابان"؛ و"أوزبكستان – تركيا"؛ و"أوزبكستان – كازاخستان"
- منذ العام 2020: النائب الأول لرئيس المجلس التشريعي لبرلمان أوزبكستان



الملحق الثاني

- 1992-2007/منذ العام شارك في اجتماعات الجمعية العامة للاتحاد البرلماني الدولي، والمؤتمرات، والمنتديات للاتحاد البرلماني الدولي، والمفوضية السامية للأمم المتحدة لحقوق الإنسان 2017:

- منذ العام 2019: عضو في اللجنة التنفيذية للاتحاد البرلماني الدولي

- منذ العام 2020: نائب رئيس اللجنة التنفيذية للاتحاد البرلماني الدولي

- منذ العام 2020: عضو في اللجنة الفرعية للتمويل للاتحاد البرلماني الدولي

الخبرة المهنية

- 1985-1989: كبير الباحثين، ورئيس قسم في معهد الفلسفة والحقوق لأكاديمية العلوم لأوزبكستان

- 1989-1991: رئيس لجنة منظمة الشباب لأوزبكستان

- 1991-1992: مدير معهد الفلسفة والحقوق لأكاديمية العلوم لأوزبكستان

- 1992-1993: مؤسس ومدير معهد الأبحاث الاستراتيجية، والأقليمية المتعلقة برئيس أوزبكستان

- 1993-1994: عميد معهد الدولة للقانون في طشقند

- 1994-1996: سفير فوق العادة، ومفوض لأوزبكستان إلى فرنسا، وممثل دائم لأوزبكستان في الأونيسكو

- 1996-حالياً: مدير المركز الوطني لحقوق الإنسان في أوزبكستان

- منذ العام 1996: حاصل على رتبة الدبلوماسية كسفير فوق العادة، ومفوض

- 1997-1998: مدير مركز بحوث الرأي العام "Ijtimoiy Fikr"

- 1999-2010: مؤسس ورئيس لرئاسة أونيسكو بشأن حقوق الإنسان، والسلام، والديمقراطية، والتسامح،

والتفاهم الدولي في جامعة الاقتصاد العالمي، والدبلوماسية، طشقند



- منذ العام 2017: عضو كامل العضوية في أكاديمية العلوم لأوزبكستان
- 2018-2020: رئيس المجلس الاستشاري لتنمية المجتمع المدني، برئاسة رئيس جمهورية أوزبكستان
- منذ العام 2018: عضو اللجنة الدائمة المستقلة لحقوق الإنسان والتابعة لمنظمة التعاون الإسلامي
- 2019-2020: رئيس اللجنة الدائمة المستقلة لحقوق الإنسان والتابعة لمنظمة التعاون الإسلامي
- منذ العام 2020: نائب رئيس اللجنة الدائمة المستقلة لحقوق الإنسان والتابعة لمنظمة التعاون الإسلامي

الجهات المهنية المنتسبة إليها

- منذ العام 1991: عضو في الرابطة الدولية للحقوقيين في منطقة آسيا والمحيط الهادئ
- منذ العام 1990: عضو أجنبي في جمعية التشريع المقارن لفرنسا
- منذ العام 1995: عضو أجنبي في جمعية التشريع المقارن لآسيا
- منذ العام 1990: رئيس اللجنة الوطنية للرابطة الدولية للعلوم القضائية
- منذ العام 1990: رئيس اللجنة الوطنية للأكاديمية الدولية للقانون المقارن
- منذ العام 1991: عضو في الرابطة الروسية للقانون الدولي
- منذ العام 2001: أستاذ زائر في جامعة باريس الأولى (السربون)
- منذ العام 2010: عضو مراسل للأكاديمية الدولية للقانون المقارن
- منذ العام 2013: عضو في الرابطة الدولية للقانون الدستوري
- منذ العام 2018: عضو في لجنة الحقوقيين الدولية



منشورات

أكثر من 300 منشور، وكتاب في المجالات البرلمانية، والدولية، وحقوق الإنسان، والقانون المقارن، وإعداد التقارير لأكثر من 100 مؤتمر دولي، لا سيما خلال دورات مجلس حقوق الإنسان التابع للأمم المتحدة، وهيئات معاهدات الأمم المتحدة، ومنظمة الأمن والتعاون في أوروبا، واللجنة الدائمة المستقلة لحقوق الإنسان والتابعة لمنظمة التعاون الإسلامي.

رئيس تحرير في صحيفتي "الرأي العام. حقوق الإنسان"، و"الديمقراطية، وحقوق الإنسان"، في طشقند، أوزبكستان.

عضو في مجلس التحرير الدولي في الصحف اليومية للمملكة المتحدة، وبولندا، وروسيا، وأوكرانيا، وكازاخستان.

المنشورات ذات الصلة

المنظمات البرلمانية الدولية في العالم: كتيب إرشادي، 2004

البرلمانات الوطنية في العالم: دليل موسوعي، 2005

القانون البرلماني الدولي، 2007

المعجم البرلماني، 2007

القانون المقارن. - لندن، 2003.

ترجم أ. سيدوف الكتيبات الإرشادية للاتحاد البرلماني الدولي التالية إلى اللغة الأوزبكية:

"البرلمانات وأهداف التنمية المستدامة - أدوات التقييم الذاتي"

"حقوق الإنسان. كتيب إرشادي للبرلمانيين (رقم 26)"

"حماية الطفل. كتيب إرشادي للبرلمانيين (رقم 7)"



الملحق الثاني

مهارات اللغة

اللغات	في القراءة	في الكتابة	في التكلم	في الفهم
الأوزبكية	ممتازة	ممتازة	ممتازة	ممتازة
الروسية	ممتازة	ممتازة	ممتازة	ممتازة
الفرنسية	ممتازة	جيدة	جيدة	ممتازة
الإنجليزية	ممتازة	جيدة	جيدة	ممتازة

تفاصيل العنوان والاتصال

العنوان: المجلس التشريعي للمجلس الأعلى لجمهورية أوزبكستان 100035، طشقند، جادة بونيودكور.

الهاتف: +99871 239 26 74 (المكتب)

info@nhrc.uz

interdep@parliament.gov.uz

البريد الإلكتروني:

nhrc@mail.ru



الملحق الثالث

الأصل: انجليزي

الرسالة التمهيدية للسيد أكمل سيدوف، النائب الأول للمجلس التشريعي لبرلمان أوزبكستان

حضرة الزملاء، أعضاء الأوساط البرلمانية،

يشرفني أن أترشح لرئاسة الاتحاد البرلماني الدولي بدعم من برلمان أوزبكستان.

واليوم، تسهم الدبلوماسية البرلمانية بفعالية في حل التحديات الدولية، والإقليمية الأكثر إلحاحاً، وتعزيز تفاعل البرلمانيين من مختلف البلدان في البحث عن إجابات للتحديات، والتهديدات الحديثة.

وأعتبر الاتحاد البرلماني الدولي منتدىً دولياً مثالياً لتطوير الحوار البرلماني الدولي حول السلام، والأمن، والتنمية المستدامة، وحماية حقوق الإنسان.

وإن خبرتي التي تفوق الـ 20 عاماً في العمل البرلماني، ومشاركتي الفعالة في أنشطة الاتحاد البرلماني الدولي، لا سيما كنائب رئيس للاتحاد البرلماني الدولي، وكذلك، في المنتديات الدولية الأخرى ضمن إطار الأمم المتحدة، ومنظمة الأمن والتعاون في أوروبا، ومنظمة التعاون الإسلامي، تسمح لي أن أذكر أن البرلمانيين الذين يساهمون في تطوير البعد البرلماني، يساهمون بشكل فعال في بناء مجتمع سلمي، ومستدام.

وأود أن أشارك معكم رؤيتي المتمثلة في زيادة التعاون البرلماني الدولي، وأنشطة منظمنا العالمية في خمسة اتجاهات:

أولاً، اعتماد قرار الجمعية العامة للأمم المتحدة من أجل تعزيز دور البرلمانات الوطنية، والاتحاد البرلماني الدولي في تنفيذ أهداف التنمية المستدامة، وحماية حقوق الإنسان.

ثانياً، إعداد توصيات الاتحاد البرلماني الدولي، واعتمادها للبرلمانات الوطنية حول الأنشطة خلال الجائحات، وحالات الطوارئ. بالإضافة إلى ذلك، زيادة المساعدة في القدرة البرلمانية للبلدان الأقل نمواً، والدول الجزرية.



الملحق الثالث

ثالثاً، اعتماد استراتيجية الجندر للاتحاد البرلماني الدولي، وتعزيز الجهود العالمية لمكافحة التحرش، والعنف ضد النساء، والفتيات. عقد المنتدى العالمي للنساء البرلمانيات في سمرقند.

رابعاً، تطوير منتدى الشباب البرلمانيين، لا سيما من خلال اعتماد استراتيجية الشباب للاتحاد البرلماني الدولي، وتطوير التعاون مع برلمانات الشباب.

خامساً، تعزيز الروابط البرلمانية الدولية، وتوسيع نطاق التعاون مع المنظمات البرلمانية الإقليمية، بما فيها النظر في إمكانية عقد الاجتماعات الإقليمية المشتركة. النظر في زيادة عدد المقاعد في الهيئات التشريعية للاتحاد البرلماني الدولي من أجل زيادة إبراز أنشطة المنظمة على المستوى العالمي.

إنني واثق أن الاتحاد البرلماني الدولي، بصفته منبراً لتعزيز البرلمانات الوطنية كمؤسسات ديمقراطية أساسية ستساعد في تعزيز التعاون متعدد الأطراف لتحسين حياة الناس في العالم، والتوصل إلى أفكار جديدة لحل التحديات العالمية، مثل زيادة النزاعات المسلحة، وتغير المناخ، والحد من الفقر، ومكافحة الأوبئة، وحماية حقوق الإنسان.

وأرى أن خبرتي في النشاط البرلماني، والمجال السياسي، والعلاقات الدولية، وحقوق الإنسان، والأوساط الأكاديمية ستسمح لي بالتمثيل على النحو المناسب لمنصب رئيس الاتحاد البرلماني الدولي الرفيع، والمسؤول.

مع فائق الاحترام،

أكمل سيدوف

النائب الأول للمجلس التشريعي

لبرلمان أوزبكستان

نائب رئيس الاتحاد البرلماني الدولي





Inter-Parliamentary Union

For democracy. For everyone.

**206th session
of the Governing Council
(Virtual meeting) 1–4 November 2020**

Governing Council

1 September 2020

**Election of the President of
the Inter-Parliamentary Union**

**(Article 19 of the Statutes and Rules 6, 7 and 8 of
the Rules of the Governing Council)**

Candidature

of

Mr. Akmal Saidov (Uzbekistan)

On 1 September 2020, the Secretary General received a communication from the Speaker of the Legislative Chamber of the Oliy Majlis and the Chairperson of the Senate of the Oliy Majlis of the Republic of Uzbekistan, submitting the candidature of Mr. Akmal Saidov for the office of President of the Inter-Parliamentary Union, which is to be filled at the 206th session of the Governing Council.

The text of this communication, as well as the curriculum vitae and the presentation letter of Mr. A. Saidov, are to be found in Annexes I, II and III.

E

**COMMUNICATION ADDRESSED TO THE SECRETARY GENERAL BY THE
SPEAKER OF THE LEGISLATIVE CHAMBER OF THE OLIY MAJLIS AND THE CHAIRPERSON
OF THE SENATE OF THE OLIY MAJLIS OF THE REPUBLIC OF UZBEKISTAN**

Tashkent, 30 August 2020

Dear Mr. Secretary General,

We, the signatories, have taken upon us the honor of contacting you with the foresight of upcoming Presidential election within the oldest and the largest forum of parliaments – the Inter-Parliamentary Union.

In a situation mirroring that the world has found itself after COVID-19 pandemic, IPU stands ready to be led forward by a skillful master and seasoned negotiator. The time and circumstances of the call for new leadership within the organization could not be timelier. We believe Akmal Saidov is the most qualified candidate to lead the IPU to the new highs in the history of parliamentary cooperation for the good of the people and the planet.

We welcome the IPU's priority of regular rotation between the different geopolitical groups, and do hope that Dr. Saidov will be honoured to receive the support of fellow parliamentarians to be elected as the first ever President of the IPU from the Eurasia Group.

Academician, legal scientist, civil servant, politician of international stature, human rights champion, model for youth, and women's rights advocate – Dr. Saidov has been in the forefront of bringing around change to the masses and the minorities for more than three decades now. Having gained academic credentials from the most prestigious academic institutions available at the time, Dr. Saidov led the shift towards major legal systems of the world in the focus scientific research in the second half of 1980s which culminated in his Doctoral Dissertation on Modern comparative Law. To this day, having always been engaged in positions of leadership, responsibility and authority, Dr. Saidov never neglected academia and research and has contributed more than 300 publications in four languages to academic world including Inter-Parliamentary Organizations of the World: A Handbook (2004), National Parliaments of the World: An Encyclopedic Guide (2005), Parliamentary Glossary (2007). Prof. Saidov takes active participation in translating the IPU human rights related handbooks into Uzbek language.

Dr. Saidov takes an active part in the formation of the foundations of the national legal system. He was a member of the Constitutional Commission of the Republic of Uzbekistan, one of the initiators and developers of legislation on elections, human rights issues and civil society institutions. Dr. Saidov intends to rely on his expertise in law, politics, human rights and international relations and on his experience of serving in the Uzbek Parliament for six terms.

Dr. Akmal Saidov plays a prominent role in delegations to the UN Human Rights Council and the UN Treaty Bodies. Besides, Dr. Saidov puts forward all necessary efforts to strengthen parliamentary oversight; ensuring transparency in the work of the parliament; and setting up a legal framework for dialogue with civil society.

Leadership acumen of Dr. Saidov surfaced around the same time as Uzbekistan started fighting for its independence at the end of 1980s. He became the President of the Committee of the Youth Organization of Uzbekistan in 1989 and since then he has worked multitude of leadership positions ranging from Rector of Law School to the founder and president of National Center for Human Rights in Uzbekistan. Most notably, he has been Member of Parliamentary Cooperation Committee "European Parliament-Uzbek Parliament" and the Chairperson of the Parliamentary Friendship Groups "Uzbekistan-Belgium"; "Uzbekistan-France"; "Uzbekistan-Japan"; "Uzbekistan-Turkey"; "Uzbekistan-Kazakhstan". Currently he is a member of the Academy of Sciences of Uzbekistan, First Deputy Speaker of the Legislative Chamber of the Uzbek Parliament, Director of the National Center for Human Rights of the Republic of Uzbekistan, Vice-President of the Executive Committee of the IPU, Member of the Sub-Committee on Finance of the IPU, Vice-chairperson of the OIC Independent Permanent Human Rights Commission.

A model citizen, devoted father and family man, Dr. Saidov possesses all the necessary personal qualities to lead by example. His unmatched stamina in parliamentary activity, academic, professional and personal matters along with unbendable principles of humanitarian values that he upholds at all times makes him the exceptional candidate for the position of the President of the IPU. Given the opportunity to lead the organization bestowed by trust of other members, he shall be able to lead the organization to better cohesion among geographic groups, more active dialogue among the parliaments of the world, cooperation between IPU, UN, UN charter and treaty bodies, and other international organizations resulting in proliferation of IPU mission throughout the globe.

App: 1. CV of Mr. A. Saidov;
2. Vision of Mr. A. Saidov.

Yours sincerely,

(Signed)

Nurdinjon ISMOILOV
Speaker of the Legislative Chamber of the
Oliy Majlis of the Republic of Uzbekistan

Tanzila NARBAYEVA (Ms.)
Chairperson of the Senate of the Oliy Majlis
of the Republic of Uzbekistan

CURRICULUM VITAE



Title: Ambassador, Professor, Doctor
Date of Birth: October 11, 1958
Citizenship: Tashkent, Uzbekistan
Nationality: Uzbekistan
Marital status: Married, two children

SHORT BIO

SAIDOV AKMAL KHOLMATOVICH

Akmal Saidov, First Deputy Speaker of the Legislative Chamber of the Oliy Majlis (Parliament) of Uzbekistan and Vice-President of the Executive Committee of the Inter-Parliamentary Union, is Uzbek public official and jurist, expert parliamentarian law, international law, comparative law, human rights, author of well-known books. He is currently a full member of the Academy of Sciences of Uzbekistan, Director of the National Center for Human Rights, Member of the Sub-Committee on Finance of the Inter-Parliamentary Union, Vice-chairperson of the OIC Independent Permanent Human Rights Commission.

He holds Diplomatic rank of Ambassador Extraordinary and Plenipotentiary with the status of Minister.

EDUCATION

- 1981 : Graduated from the Tashkent State University, Law Faculty
- 1984 : Postgraduate degree (PhD) in Comparative Law, the Moscow Institute of State and Law
- 1990 : Doctorate degree in Comparative Law, the Moscow Institute of State and Law

PARLIAMENTARY AND IPU EXPERIENCE

- Since 1997 : Member of the Uzbek Parliament
- 2000-2020 : **Chairperson of the Committee** on Democratic institutions, NGOs and Citizens self-governing bodies of the Legislative Chamber of the Parliament of Uzbekistan
- 2010-2020 : **Chairperson of Parliamentary Commission** for the management of the assets of the Public fund for Support of NGOs and other civil society institutions under the Parliament Uzbekistan
- 2007-2015 : Twice ran for the **post of President of the Republic of Uzbekistan**: first as an independent candidate, second as a candidate from the Democratic Party of Uzbekistan "Milliy Tiklanish" (National Revival)
- Since 2002 : Member of Parliamentary Cooperation Committee "**European Parliament-Uzbek Parliament**" (since 2020 – Co-chair from the Uzbek side)
- Since 2010 : Chairperson of the Parliamentary Friendship Groups "Uzbekistan-Belgium"
- Since 2020 : Chairperson of the Parliamentary Friendship Groups "Uzbekistan-France"; "Uzbekistan-Japan"; "Uzbekistan-Turkey"; "Uzbekistan-Kazakhstan"

- Since 2020 : The **First Deputy Speaker** of the Legislative Chamber of Parliament of Uzbekistan
- 1992-2007 / since 2017 : Participated in the meetings of the IPU Assembly, conferences and seminars of IPU and OHCHR
- Since 2019 : Member of the Executive Committee of the **Inter-Parliamentary Union**
- Since 2020 : **Vice-President** of the Executive Committee of the Inter-Parliamentary Union
- Since 2020 : Member of the Sub-Committee on Finance of the Inter-Parliamentary Union

PROFESSIONAL EXPERIENCE

- 1985-1989 : Senior researcher and Head of Department at the Institute of Philosophy and Law of the Academy of Sciences of Uzbekistan
- 1989-1991 : President of the Committee of the Youth Organization of Uzbekistan
- 1991-1992 : Director of the Institute of Philosophy and Law of the Academy of Sciences of Uzbekistan
- 1992-1993 : Founder and Director of the Institute for Strategic and Inter-Regional Researches attached to the President of Uzbekistan
- 1993-1994 : Rector of the Tashkent State Law Institute
- 1994-1996 : Ambassador Extraordinary and Plenipotentiary of Uzbekistan to France and Permanent Representative of Uzbekistan at the UNESCO
- 1996-present : Director of the National Centre of the Republic of Uzbekistan for Human Rights
- Since 1996 : Possesses Diplomatic rank of Ambassador Extraordinary and Plenipotentiary
- 1997-1998 : Director of the Centre for Public Opinion Research "Ijtimoiy Fikr"
- 1999-2010 : Founder and Chair-holder of the UNESCO Chair on Human Rights, Peace, Democracy, Tolerance and International Understanding at the University of World Economy and Diplomacy, Tashkent
- Since 2017 : full member of the Academy of Sciences of Uzbekistan
- 2018-2020 : Chairperson of the Advisory Council for the Development of Civil Society under the President of the Republic of Uzbekistan
- Since 2018 : Member of the Independent Permanent Human Rights Commission of the Organization of Islamic Cooperation
- 2019-2020 : Chairperson of the Independent Permanent Human Rights Commission of the Organization of Islamic Cooperation
- Since 2020 : Vice-chairperson of the Independent Permanent Human Rights Commission of the Organization of Islamic Cooperation

PROFESSIONAL AFFILIATIONS

- Since 1991 : Member of the International Association of Jurists of the Asian and Pacific Region
- Since 1990 : Foreign member of the Society for Comparative Legislation of France
- Since 1995 : Foreign member of the Society of Asia
- Since 1990 : President of the National Commission for the International Association of Judicial Sciences
- Since 1990 : President of the National Commission for the International Academy of Comparative Law
- Since 1991 : Member of the Russian Association of International Law
- Since 2001 : Visiting Professor at Paris University I (Sorbonne)
- Since 2010 : Correspondent member of the International Academy of Comparative Law
- Since 2013 : Member of the International Association of Constitutional Law
- Since 2018 : Member of International Council of Jurists

PUBLICATIONS

Over **300** publications and books in the areas of Parliamentary, International, Human Rights, Comparative Law and reports at over **100** international conference, including sessions of the UN Human Rights Council, UN Treaty bodies and the OSCE, the OIC IPHRC.

Editor-in Chief of the 'Public Opinion. Human Rights' and 'Democratization and Human Rights' journals, both in Tashkent, Uzbekistan.
Member of the International Editorial Board of the Journals of United Kingdom, Poland, Russia, Ukraine and Kazakhstan.

RELEVANT PUBLICATIONS

Межпарламентские организации мира: справочник (*Inter-Parliamentary Organizations of the World: A Handbook*). – Москва: Международные отношения, 2004.

Национальные парламенты мира: энциклопедический справочник (*National Parliaments of the World: An Encyclopedic Guide*). - Москва: Волтерс Клувер, 2005.

Международное парламентское право (*International Parliamentary Law*). – Москва, 2007.

Парламентский глоссарий (*Parliamentary Glossary*). – Москва, 2007.
Comparative Law. – London, 2003.

Following Handbooks of IPU have been translated to Uzbek language by A. Saidov:

"Parliaments and the Sustainable Development Goals - A self-assessment toolkit"

"Human Rights. Handbook for Parliamentarians (N°26)"

"Child Protection. A Handbook for Parliamentarians (N°7)"

LANGUAGE SKILLS

Languages	Reading	Writing	Speaking	Understanding
Uzbek	excellent	excellent	excellent	excellent
Russian	excellent	excellent	excellent	excellent
French	excellent	good	good	excellent
English	excellent	good	good	excellent

ADDRESS & CONTACT DETAILS

Address: Legislative Chamber of the Oliy Majlis of the Republic of Uzbekistan 100035, Tashkent, Bunyodkor Ave.

Phone: +99871 239 26 74 (office)

Email: interdep@parliament.gov.uz; info@nhrc.uz; nhrc@mail.ru;

**PRESENTATION LETTER OF MR. AKMAL SAIDOV, FIRST DEPUTY SPEAKER OF
THE LEGISLATIVE CHAMBER OF THE PARLIAMENT OF UZBEKISTAN**

Dear colleagues, members of the parliamentary community,

I have the honour to run for President of the Inter-Parliamentary Union with the support of the Parliament of Uzbekistan.

Today parliamentary diplomacy effectively contributes to solving the most pressing international and regional challenges, strengthening the interaction of parliamentarians from different countries in search of answers to modern challenges and threats.

I consider the IPU an ideal international forum for the development of inter-parliamentary dialogue on peace and security, sustainable development and protection of human rights.

My more than 20 years of experience in parliamentary work, active participation in the activities of the IPU, in particular as Vice-President of the IPU, as well as other international forums within the framework of the United Nations, the Organization for Security and Cooperation in Europe, the Organization of Islamic Cooperation, allow me to note that it is parliamentarians who contribute to the development of the parliamentary dimension, make a significant contribution to building a peaceful and sustainable society.

I would like to share with you my vision of further strengthening inter-parliamentary cooperation and the activities of our global organization in five directions:

First. Adoption of a UN General Assembly resolution to strengthen the role of national parliaments and IPU in implementing the SDGs and protecting human rights.

Second. Development and adoption of IPU recommendations to national parliaments on activities during pandemics or emergencies. In addition, to increase assistance to the parliamentary capacity of the least developed countries and island states.

Third. Adoption of the Gender strategy of the IPU, strengthening global efforts to combat harassment and violence against women and girls. Holding the World Forum of Women Parliamentarians in Samarkand.

Fourth. Intensification of the Forum of Young Parliamentarians, in particular, with the adoption of the Youth strategy of the IPU and the development of cooperation with youth parliaments.

Fifth. Strengthening inter-parliamentary ties and expanding cooperation with regional parliamentary organizations, including considering the possibility of holding joint regional meetings. Consideration of expanding the number of seats in the IPU governing bodies to increase the visibility of the organization's activities worldwide.

I am confident that the IPU, as a platform for strengthening national parliaments as fundamental institutions of democracy, will help strengthen multilateral cooperation to improve the lives of people in the world, find new ideas for solving global challenges, such as the growth of armed conflicts, climate change, poverty reduction, fighting epidemics and protection human rights.

I believe that my experience in parliamentary activity, political sphere, international relations, human rights and academia will allow me to adequately represent the high and responsible post of President of the IPU.

Respectfully,

(Signed)

Akmal SAIDOV
First Deputy Speaker of the Legislative Chamber
of the Parliament of Uzbekistan
Vice-President of the IPU